

Franckesche Stiftungen zu Halle

Oeconomiae Salutis Epitome Isagogica

Lange, Joachim

Halae Magdeburgicae, MDCCXXX.

VD18 13487469

M. III. Articulus II. De Imagine Dei.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:obv:ha33-1-211558

M. III. ARTICULUS II.

DE

IMAGINE DEI.

Sedes doctrinae : Gen. I, 26. 2 Cor. III, 13. Eph. IV, 24.
Col. III, 10.

Definitio : Imago Dei erat conformitas cum Deo naturalis, posita primario in dotibus facultatum animæ, sapientia ac iustitia; secundario in ipsa animæ natura, corporis immortalitate, & in dominio in creaturas.

TRACTATIO.

- I. AUCTOR, Deus trinus Gen. I, 26. III, 22.
- II. FORMA, conformitas cum Deo; non essentialis, nec generalior; sed accidentalis, limitata, specialis & simillima.
- III. PROPRIETAS, quod imago fuit *naturalis*; non quidem constitutive, nec coniective; sed subjective, per se & transitive.
- IV. DOTES PRIMARIÆ, in intellectu sapientia, in libera voluntate iustitia originalis, cum inde resultante iusto appetitus sensitivi & corporis regimine.
- V. DOTES SECUNDARIÆ erant
 1. Ipsa *hominis*, præcipue animæ, *essentia* spiritualis & libera, cum facultatibus intellectus & voluntatis. Gen. IX, 6. Jac. III, 9.
 2. Corporis *immortalitas* Gen. II, 17. III, 3 Rom. V, 12, adeo, ut homo potuisset *non mori*, quemadmodum potuisset non peccare.
 3. *Dominium* in creaturas inferiores, positum non solum in jure ac potestate, sed etiam in facultate imperandi: cum adjuncto *habitationis* in paradiso.
- VI. FINIS & EFFECTUS, status hominis beatus in communione cum Deo 1 Cor. VI, 17. secundum Dei intentionem ad posteros propagandus.

p. 89-96

b 2

M. III.